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Najbližšie zasadnutie miestnej rady 8. 10. a miestneho zastupiteľstva bude 17. 10. 2013.

Rozhovor s poslancom 

Stále máme čo riešiť...       
Rozprávali sme 
sa s  Pavlom Če-
c h o m ,  p r e d -
s e dom Komisie 
bezpečnosti a ži-
votného prostre-
dia MiZ MČ Brati-
slava-Lamač

Jednou z  posled-
ných, „horúcich“ 
tém pre vašu ko- 
misiu sa stal plánovaný v ýrub stromov na 
Bakošovej ulici. Ako vnímate verejnú aktivi-
tu Lamačanov proti výrubu?
Som rád, že občania pozdvihli hlas a rezolútne 
sa postavili proti výrubu. Podobne principiál-
ny postoj k veci sme zaujali aj na našej komisii, 
ešte v deň spísania petičnej akcie, 12. septem-
bra. Aj na zasadaní komisie sme jasne formu-
lovali, že bez relevantných dôkazov o ohrození 
bezpečnosti nedáme súhlas s  výrubom stro-
mov. V  tomto duchu sme so zástupcami SPP 
viedli rokovanie aj na mimoriadnom zasadaní 
komisie vo štvrtok 19. septembra. Zástupcom 
plynárenskej spoločnosti sme dávali nepríjem-
né otázky. Prečo doteraz o výrube neuvažova-
li, hoci stromy rastú v ochrannom pásme ply-
novodov takmer 40 rokov i  to, prečo stromy 
nemonitorovali počas ich rastu a  neskúmali 
vplyv ich výšky, váhy a  koreňového systému 
na plynovodné potrubie... Na komisii zazneli aj 
pochybnosti o tom, či SPP má naozaj znalosť 
o  presnom trasovaní plynovodu. Podľa ziste-
ní občanov sa dá aj predpokladať, že plynové 
potrubie je v  tesnej blízkosti vodovodného 
potrubia. To všetko vytvára veľké pochybnosti 
o tom, ako by aj vyzeral prípadný zásah, ktorý 
by mal zistiť poškodenie plynovodu. Komisia 
sa spolu s občanmi i starostom mestskej časti 
zhodla, že v prípade, ak nebudú dôkazy o reál-
nych rizikách poškodenia plynovodu stroma-
mi, mala by sa o desať rokov, keď končí život-
nosť potrubia, urobiť kompletná prekládka, 
tak, aby nehrozilo nebezpečenstvo a aj stromy 
boli zachované.

Ak zostaneme ešte v  oblasti životného pro-
stredia, Lamač, podobne ako aj iné mestské 
časti, trápia čierne skládky. V minulom roku 
začala v  tomto smere vypomáhať jazdecká 
polícia. Aký mal tento krok podľa vás efekt?
Musím vyjadriť veľkú spokojnosť, pretože vďa-
ka jazdeckej polícii máme v  oblasti čiernych 

Ahoj škola!                                                                                                                                      

Pondelok 2. septembra bol veľkým dňom pre 
77 chlapcov a dievčat, ktorí nastúpili do prvých 
tried v  ZŠ na Malokarpatskom námestí. Svoj 

prvý školský deň začali v miestnom kine, kde 
sa deti aj so svojimi rodičmi stretli so zástup-
cami školy i  miestnej samosprávy. Jedinečnú 
atmosféru podčiarkovali zvedavé, nedočkavé 

a  miestami i  trochu vystrašené pohľady detí, 
hrdosť i dojatie rodičov a starých rodičov. Deti 
sa najviac tešili na pani učiteľku, na to, že sa na-
učia písať a čítať a nájdu si nových kamarátov. 
Deti i rodičov privítala riaditeľka ZŠ Alena Pe-
táková, ktorá vyjadrila presvedčenie, že sa de-
ťom bude v škole páčiť a že do nej budú chodiť 
s takou radosťou, s akou ich pani učiteľky a vy-
chovávateľky prijímajú medzi seba. „Sme radi, 
že ste tu a  tešíme sa na vás,“ povedala Alena 
Petáková. Deťom i rodičom sa prihovoril aj sta-
rosta Lamača Peter Šramko, ktorý malým ško-
lákom zaželal na dlhoročnej školskej púti už 
od prvého dňa veľa zdaru. Žiačikom, ale aj ich 

rodičom a pedagógom poprial veľa trpezlivos-
ti, ktorú si prvé dni a týždne v škole vyžiadajú. 
Deti do veľkej školy vyprevadila aj riaditeľka 
MŠ Lenka Kyselová. No a prvé ozajstné školské 
kroky s deťmi urobili ich pani učiteľky a vycho-
vávateľky. Za 1. A  si 26 detí odviedla triedna 
učiteľka Alena Korimová a  vychovávateľka 
Daniela Šunderlíková, 25 detí v 1.B. budú mať 
na starosti triedna učiteľka Zuzana Hučková 
a  vychovávateľka Monika Iváková. A  v  1.C sa 
24 deťom budú venovať triedna učiteľka Mo-
nika Čabalová a vychovávateľka Eva Cibíková.

Pokračovanie na str. 2

Oznam

Na akciu Vítanie malých novorodencov 
môžete prihlásiť svoje deti narodené v me-
siacoch apríl 2013 – október 2013 na e-ma-
ilovej adrese simoncicova@lamac.sk alebo 
osobne na MÚ BA-Lamač do 16.10.2013

S hlbokým zármutkom oznamujeme, 
že nás 3. 9. 2013 vo veku 53 rokov 
opustila naša kolegyňa 
JUDr. Irena Krajčovičová.
Odpočívaj v pokoji!
Zamestnanci MÚ BA-Lamač
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                              Pozvánka                                   

Starosta MČ Bratislava-Lamač pozýva oby-
vateľov mestskej časti na verejné stretnu-
tie týkajúce sa rozpracovanej územno-plá-
novacej dokumentácie „ÚPD zóny Zečák“. 
Uskutoční sa 28.10. o  17.00 h v  priesto-
roch kina na Malokarpatskom námestí. Na 
stretnutí sa zúčastní spracovateľ ÚPD, spol. 
Milan architecture, s.r.o., zastúpená Ing. 
Arch. Milanom Zelinom.

skládok dobrý monitoring. Musím ale záro-
veň priznať, že odstrániť čierne skládky a  ich 
vytváranie je dlhodobý problém. Stále máme 
čo riešiť.

Bezdomovci sú ďalší, nie jednorazový pro-
blém.
V tejto súvislosti som rád, že sa MsP podarilo 
deložovať bezdomovcov z bývalej budovy vo-
dární na konci Bakošovej ulice. Bude potrebné 
však tento objekt vyčistiť a  vyzbierať odpad, 
osobne si myslím, že budú k  tomu potrebné 
dva až tri päťtonové kontajnery. Chceme, aby 
na tomto mieste mal priestor Kynologický 
klub Lamač. Samozrejme, v  súvislosti s  nad-
chádzajúcou zimou je na mestskej polícii, aby 
si naďalej všímala bezdomovcov, aby sa ne-
usídlili niekde v  inom rozostavanom objekte 
v Lamači.

Vy osobne sa angažujete aj v prípade antény 
mobilného operátora na Heyrovského 8. Čo 
je v tejto záležitosti nové?
Na najbližšie zasadanie našej komisie chce-
me pozvať obyvateľov z  Heyrovského 8, kde 
je anténa umiestnená a takisto aj obyvateľov 
z  blízkeho okolia, Chceli by sme obyvateľom 
z Heyrovského 8 predložiť hodnoverné fakty, 
svedčiace o tom, že vyžarovanie z antény vý-
razne negatívne vplýva na zdravie obyvateľov. 
Zároveň by sme ich chceli požiadať, aby ako 
vlastníci bytov v bytovom dome zrušili zmlu-
vu s mobilným operátorom. Mojím želaním je, 
aby táto anténa bola umiestnená v extraviláne 
mestskej časti.

Z rokovania Miestneho 
zastupiteľstva                                          
Septembrové Miestne zastupiteľstvo MČ 
Bratislava-Lamač sa začalo minútou ticha za 
zosnulú JUDr. Irenu Krajčovičovú, ktorá bola 
v  minulosti pracovníčkou Miestneho úradu. 
Na jej počesť bola počas celého rokovania za-
stupiteľstva zapálená sviečka.

Bezpečnosť v Lamači
Na programe zastupiteľstva bolo 23 bodov. 
Prvým prerokovávaným bodom programu 
bola situačná správa mestskej polície za me-
siace jún a júl. Podľa správy MsP bolo na úze-
mí Lamača v  týchto dvoch mesiacoch 103 
priestupkov, 87, teda približne 85 percent 
z nich riešila MsP dohováraním. V rámci pokút 
uložili mestskí policajti sankcie vo výške 155 
eur. Najviac priestupkov bolo spáchaných po-
rušením VZN o čistote a poriadku a porušením 
zákona o ochrane nefajčiarov.

Pozor na falošných vyberačov príspevkov 
pre hluchonemých
Poslankyňa Gabriela Bizoňová v  rámci disku-
sie o  činnosti MsP upozornila občanov, aby 

boli ostražití pred pokusmi falošných vybera-
teľov príspevkov pre hluchonemých. Podľa jej 
informácií nejde o  zástupcov reálnej nadácie 
či občianskeho združenia, ale je to obyčajný 
podvod členov rumunskej mafie, ktorá takým-
to spôsobom zneužíva dôveru ľudí. Poslanky-
ňa informovala, že tieto podvodné zbierky sa 
uskutočnili v OC Tesco-Lamač, ale aj pred LIDL-
-om na Hodonínskej ulici. 
Poslanci sa venovali aj otázke kúpy dvoch elek-
trobicyklov pre mestských policajtov, ktorí by 
s  nimi mohli službu efektívnejšie vykonávať. 
Starosta Peter Šramko sa vyjadril, že problém 
vidí v cene, odvíjajúcej sa od sumy 1600 eur. 
„To si v našom rozpätom rozpočte nemôžeme 
dovoliť, najmä ak podľa mojich informácií ne-
môžeme čakať na spolufinancovanie zo strany 
MsP,“ povedal Šramko. Poslankyňa Marta Jany-
šková však informovala, že podľa jej skúsenos-
tí zo zahraničia možno elektrobicykel kúpiť už 
v cene približne 450 eur. „Ak by sme to získali 
za takéto peniaze, prostriedky sa v  rozpočte 
nájdu,“ reagoval starosta. Poslanec Pavol Čech 
v  súvislosti so zabezpečovaním poriadku vy-
zval úrad, aby na všetkých informačných tabu-
liach v mestskej časti boli uverejnené fotogra-
fie i kontakty na okrskárov MsP v Lamači.

Kúpi sa kabína pre malotraktor
Na rokovaní zastupiteľstva sa rokovalo aj 
o  návrhu zmeny rozpočtu 2013. Aj keď sa 
jeho schvaľovanie presunulo napokon na ok-
tóbrové zastupiteľstvo, poslanci sa už teraz 
zhodli na tom, že kapitálové výdavky sa zvýšia 
o sumu 3100 eur na nákup kabíny pre malo-
traktor, ktorý sa používa pri zimnej údržbe.

Vášne rozpútalo nájomné BES-ke
Búrlivú diskusiu vyvolal návrh spoločnosti BES, 
s.r.o., ktorá od Lamača žiada zľavu na nájom-
nom za prevádzkovanie a modernizáciu kotlov 
a  tepelného hospodárstva v  mestskej časti. 
Vo svojej žiadosti uvádza, že v rokoch 2007 až 
2012 platila mestskej časti vyššie nájomné, ako 
mala. Problém je vo výklade bodu zmluvy, kto-
rý určuje  cenu nájmu s tým, že nájomné bude 
každý rok upravené o hodnotu inflácie za pred-
chádzajúci rok. Doteraz bolo nájomné zvyšo-
vané tak, že miera inflácie sa pridávala k súčinu 
základného nájomného a   inflácie v predchá-
dzajúcom roku. Podľa auditu v spoločnosti BES 
ide však podľa zmluvy o neoprávnené navýše-
nie nájomného, pretože o mieru inflácie by sa 
mala zvyšovať pôvodne dohodnutá cena náj-
mu.   Spoločnosť BES teda požaduje ustanoviť 
metodiku nájomného týmto spôsobom a  za 
doteraz podľa nej navýšené platby nájomného 
žiada 60-percentnú zľavu na tohtoročnom ná-
jomnom. Toto  nájomné BES už mestskej časti 
zaplatila. O návrhoch firmy, ako uplatniť zľavu, 
má rozhodnúť   zastupiteľstvo. Návrhy BES-ky, 
najmä jej spôsob metodiky výpočtu, vehe-
mentne odmietol poslanec Daniel Valentovič. 
Ten dokonca poslancom vytvoril grafy s výpoč-
tami, podľa ktorých by mestská časť mohla na 
základe hrubého odhadu prísť do roku 2035 
o  takmer 560.000 eur. „Žiadam, aby ste nesú-
hlasili s  nájomným podľa spoločnosti BES,“ 
obrátil sa ku kolegom poslancom Valentovič. 
Jeho čísla a  výpočty spochybnila poslankyňa 

Gabriela Bizoňová. „Vy vo vašich výpočtoch na-
značujete, že ak by nám BES od roku 2005 ne-
platila podľa doterajšej metodiky, tak do roku 
2035 prídeme o také a také peniaze. Ale do mí-
nusu započítavate už to, čo nám BES doteraz 
reálne zaplatila, to predsa potom nemôžu byť 
správne čísla,“ uviedla Bizoňová. Poslanec Ra-
doslav Olekšák bol tvrdší. „Tieto vaše hausnu-
merá len svedčia o tom, že hľadáte problémy 
tam, kde nie sú,“ uviedol Olekšák. „Robil som 
to s  človekom, ktorý tomu naozaj rozumie,“ 
kontroval Valentovič. Podľa Olekšáka je však 
namiesto takýchto výpočtov potrebné so spo-
ločnosťou rokovať, aby sa dohodlo uspokoji-
vé riešenie pre obe strany. „BES upozornila na 
problematický bod zmluvy, ok, je to pre nás ne-
príjemné, ale treba vziať do úvahy napríklad aj 
to, že voči mestskej časti BES neuplatnila sank-
cie na oneskorené platby vo výške 15.000 eur,“  
zdôraznil Olekšák, podľa ktorého je BES pre 
Lamač strategický a  dobrý partner. To uznal 
aj starosta Peter Šramko. „Vždy sa s  nimi dalo 
rokovať a  je pravda, že ich starostlivosť a mo-
dernizáciu kotlov treba vyzdvihnúť,“ povedal 
starosta. Zastupiteľstvo sa napokon dohodlo, 
že návrh BES sa bude preberať na októbro-
vom zastupiteľstve, a to za účasti advokátskej 
kancelárie, ktorá pre Lamač pracuje. Tá má vy-
jadriť záväzné stanovisko ku zmluve. Advokáti 
už pripustili, že v prípade ustanovenia  o cene 
nájomného v zmluve sa pripúšťa aj právny vý-
klad spoločnosti BES. Súčasne však tvrdia, že 
mestská časť doteraz postupovala podľa zásad 
obchodnej praxe a mala by tak postupovať aj 
naďalej.

Bude sa hľadať iný dodávateľ veľkoka-
pacitných kontajnerov
Poslanci sa tiež zaoberali témou vyšších nákla-
dov za veľkokapacitné kontajnery. K tomu žiaľ 
prispieva aj spôsob, akým tieto služby posky-
tuje súčasný dodávateľ – mestská firma OLO. 
Tá síce z  poplatkov spojených s  kontajnermi 
vracia mestskej časti desať percent, no cena 
jej služieb je oveľa vyššia, ako sú ceny súk-
romných dodávateľov. „Mesto nám z  dôvodu 
ekologického spaľovania odpadu neustále 
podsúva OLO, no mám s  tým veľký vnútorný 
problém, keďže služby od súkromníka by nás 
vyšli aj o  sto eur lacnejšie,“ povedal starosta 
Peter Šramko.  Poslanec Pavol Čech ako pred-
seda komisie bezpečnosti a životného prostre-
dia preto navrhol zmenu dodávateľa s tým, že 
jeho komisia preskúma možných dodávateľov. 
Uznesenia septembrového zastupiteľstva MČ 
Bratislava-Lamač nájdete na www.lamac.sk

Stále máme čo riešiť...                                    

dokončenie zo str. 1
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Milí Lamačania, isto si pamätáte, ako dva roky 
dozadu sme sa začali na mojej komisii i  zastu-
piteľstve intenzívnejšie venovať téme dopravy. 
Každodenné zápchy, čoraz väčšie problémy 
s  parkovaním, prejazdy „inostrancov“ cez naše 
lamačské ulice, to všetko nás viedlo k tomu, aby 
sme intenzívnejšie komunikovali s  príslušnými 
orgánmi, ktoré sú v  tejto oblasti kompetentné. 
Žiaľ, neraz mi pripadá komunikácia s  nimi ako 
boj s  veternými mlynmi. Pritom by nám malo 
ísť všetkým o spoločný cieľ - zvýšiť kvalitu života 
a používať pri riešení problémov zdravý sedliac-
ky rozum. Všetci si isto pamätáte, ako sme chceli 
analýzu od odborníkov mesta, či je pri Pantlovi 
lepší kruhový objazd alebo svetelná križovat-
ka. Mesto rozhodlo bez akejkoľvek odbornej 
diskusie o  svetelnej križovatke, veď tá predsa 
prináša istej firme zaručený zisk. To isté mesto 
rozhodlo teraz o  zrušení blikajúcich zelených 
na bratislavských križovatkách, magistrátnym 
úradníkom vraj analýza ukázala, že spomaľujú 
dopravu. Keď som požiadal o túto analýzu, pri-
šiel nám list, že vlastne žiadna neexistuje a návrh 
na zrušenie blikajúcej zelenej vyplynul z diskusie 
na ich dopravnej komisii. To, že všade inde bli-
kajúca zelená úspešne funguje, len v Bratislave 
spomaľuje dopravu, nám tvrdia odborníci z ma-
gistrátu, pre ktorých je aj budovanie kruhových 
objazdov módny výstrelok. A musím spomenúť 
aj   pre Lamač strategický kruhový objazd pri 
Baumaxe. Mal byť dokončený do konca tohto 
roku. Lenže, vďaka úradníkom na magistráte, 
ktorí 5 mesiacov držia návrh zmluvy na nájom 
časti mestských pozemkov pod „kruháčom“, sa 
termín dokončenia, ak všetko pôjde dobre, reál-
ne posúva na koniec roka 2014! A to súkromník 
ide vybudovať kruhový objazd za 2,5 mil. eur, 
ktorý bezodplatne dá mestu! A  mesto nevie 5 
mesiacov podpísať nájomnú zmluvu? Kto tu 
teda, aký verejný záujem reprezentuje? Preto 
som požiadal na poslednom septembrovom 
zastupiteľstve starostu, aby okamžite rokoval 
o  tomto probléme s  primátorom. Ako sa to dá 
inak nazvať, len katastrofou v  podaní magis-
trátu, tí istí ľudia, ktorí rušia blikajúce zelené 
(mimochodom nový signalizačný plán jednej 
križovatky stojí zhruba 2000 eur), nie sú schopní 
prioritne zabezpečiť z hľadiska dopravy absolút-
nu súčinnosť magistrátu pri budovaní kruhové-
ho objazdu pri Baumaxe. A to sa na jeseň 2014 
má dokončiť obchodné centrum na Boroch. Bez 
tohto kruháča si ten chaos nechcem ani predsta-

viť. Kto sa potom hrdo prihlási k zodpovednosti? 
Život je o  určení priorít, aspoň vidíte, čo trápi 
odborníkov na dopravu na magistráte, nie kru-
hový objazd pri Baumaxe, ale blikajúce zelené, 
ktoré nikomu neprekážali. Samozrejme, to už ani 
nespomínam vytvorenie Buspruhu od svetelnej 
križovatky Pridánky po výjazd z tunela Sitina. Tu 
sa odvolávajú na nesúhlas mestskej komisie, kde 
v  zápise nie je o  tom ani zmienky. Čiže, boha-
pusté klamstvo platené z daní nás všetkých. Od 
februára tohto roku sa podľa mojich informácií 
nepohlo absolútne nič ani vo veci nového prie-
chodu pri Lidli. No ani náš miestny úrad a  jeho 
vedenie sa nemá čím chváliť. Za tri letné mesia-
ce neurobili absolútne nič. Kontajnerové stojis-
ká nedotiahnuté, a  tak nám kontajnery veselo 
parkujú namiesto áut na ceste, nevybudovali 
sme ani jedno nové miesto zo zatrávňovacích 
dlaždíc, úrad stále nepripravil návrh VZN o rezi-
denčnom parkovaní, zverenie Bakošovej ulice 
v nedohľadne. I keď tu musím povedať, že maslo 
na hlave má aj magistrát, keďže rok a pol trau-
matizuje Bratislavu s celomestskou parkovacou 
politikou. Nedoriešené sú úlohy z našej komisie 
na Zhorínskej ulici a Pod Zečákom. Som rád, že 
sme v starom Lamači zrealizovali aspoň zónu 30, 
i keď jej dodržiavanie nemá i napriek petícii ob-
čanov a našim požiadavkám kto kontrolovať. Od 
župy sme napriek našej žiadosti z  marca tohto 
roka i napriek tomu, že náš lamačský starosta je 
zároveň aj poslancom VÚC a pravicoví poslanci 
majú v zastupiteľstve väčšinu, nedostali na opra-
vu našich ciest a  chodníkov v  správe Lamača 
ani jeden cent. Pritom Bratislavský kraj dostáva 
zhruba 33 mil. eur na dani z  motorových vozi-
diel! Takže, ak to zhrniem, moji členovia komi-
sie majú nápady, my ich pretavíme do návrhov 
i do uznesení zastupiteľstva, ale žiaľ, tá výkonná 
zložka, a to miestny úrad a magistrát, absolútne 
zlyhávajú v ich presadzovaní a realizovaní. A na-
miesto toho, aby sme jasne pomenovali príčiny, 
sa vyhovárajú ako malé deti. Preto budem maxi-
málne tlačiť na všetkých zodpovedných, pokiaľ 
to bude v  mojich silách, aby sme hľadali cesty 
a riešenia, ako sa to dá. Všetko so všetkým súvisí 
a  pokiaľ nedotiahneme niektoré problémy do 
úspešného konca, budú sa tie aj v oblasti lamač-
skej dopravy stále zväčšovať.

Radoslav Olekšák 
poslanec MiZ, predseda komisie financií, 

podnikateľských aktivít a dopravy

Stanovisko MÚ k článku poskytol 
starosta Peter Šramko                                                                                                                              

Nerád polemizujem s  výrokmi, ktoré majú 
predovšetkým politický charakter. No abso-
lútne nesúhlasím s tým, že počas leta úrad nič 
neurobil. Napriek dovolenkovému obdobiu, 
služby úradu pre občanov museli byť zacho-
vané. V  tejto situácii však na všetko, čo by 
sme radi urobili, nie je dostatočný počet ľudí. 
Horšie je, že aj keď ľudia a  ochota sú,  často 
chýbajú buď peniaze alebo povolenie zo stra-
ny iných úradov. To sa týka aj projektov oblas-
ti dopravy. Žiaľ, nie je v  mojej moci, napriek 
maximálnemu nasadeniu, urýchliť rozhodo-
vanie magistrátu v prípade Bakošovej ulice či 
kruhového objazdu pri Baumaxe. Nemôžem 
ani za BSK rozhodnúť o dotácii pre Lamač na 
opravu ciest a  chodníkov. Aj ja som za par-
kovacie miesta zo zatrávňovacích dlaždíc! 
No náklady na jedno také miesto sú cca 800 
eur (pokiaľ nie sú vyvolané ďalšie náklady) 
a navyše, stavať ho nemôžu len zamestnanci 
úradu. A tak musíte zaplatiť dodávateľa prác. 
V tejto súvislosti pripomeniem, že v júni sme 
museli mestu vrátiť 66.387 eur. Aj bez týchto 
peňazí sme museli v súčasnom zložitom ob-
dobí  hľadať prostriedky  na vytýčené inves-
tičné priority, bežné práce, ale aj napríklad na 
Rozálske hody, bez ktorých by sme myslím, 
naozaj nechceli byť. 

Peter Šramko

Čo nové s dopravou v Lamači?                                                                                                                                                                                                                  

Seniori si užívali                                                                                                                                                 

Prvý jesenný deň privítali naši seniori na 
zájazde v  Mosonmagyaróvári. Som rada, 
keďže už tieto zájazdy robím 10-ty rok, je 
o ne medzi seniormi veľký záujem. Autobus 
bol aj teraz zaplnený do posledného mies-
ta. V príjemnom teplom počasí sme využili 
pobytové, plávacie bazény, ale aj bazény 
s  tryskami, ktoré všetkých dobre vymasí-
rovali. Väčšiu časť účastníkov tvorili seniori 
nad 70 rokov. Som rada, že všetci boli nad-
mieru spokojní a vytvorili fantastickú atmo-
sféru a pochvalne sa vyjadrovali o zájazde.

Marta Janyšková
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Lamačania protestovali proti 
výrubu stromov na Bakošovej ulici                                  

Približne 50 občanov bratislavského Lamača sa 
vo štvrtok 12. septembra zišlo, aby vyjadrilo pro-
test proti výrubu stromov na Bakošovej ulici. Slo-
venský plynárenský podnik (SPP) chce na tomto 
mieste odstrániť 49 dospelých stromov. Dôvo-
dí to tým, že stromy zasahujú do ochranného 
pásma plynovodu a  ich koreňová sústava môže 
poškodiť plynovodné potrubie. 
Obyvatelia tieto argumenty spochybňujú. Odvo-
lávajú sa na to, že zo strany SPP neboli dostatočne 
preukázané dôvody, pre ktoré je potrebné stro-
my vyrúbať. „Odvolávajú sa na bezpečnosť, no 
revízna správa SPP z apríla tohto roku konštatuje, 
že plynovod je z hľadiska bezpečnosti spôsobilý 
ďalšej prevádzky,“ uviedla členka komisie život-
ného prostredia miestneho zastupiteľstva v  La-
mači Monika Dobrovodská.  Dodáva, že v správe 
sa tiež konštatuje, že doteraz na Bakošovej neboli 
hlásené žiadne poruchy. Pani Dobrovodská tiež 
pripomenula, že  smreky, ktoré medzi plánovaný-
mi stromami na výrub majú väčšinu, majú plytký 
koreňový systém. „Ten zasahuje iba do hĺbky 30 
cm, zatiaľ čo potrubie pre strednotlakový plyn, 

ktorý je tu na Bakošovej, musí podľa normy byť 
umiestnené minimálne v  hĺbke 80 cm,“ uviedla 
Dobrovodská. 
Obyvatelia tvrdia, že neobstojí ani dôvod usku-
točniť výrub preto, lebo pri prípadnej poruche 
by stromy bránili urgentnému zásahu plynárov. 
„Stromy tu rastú 40 rokov, doteraz ich to prečo 
netrápilo,“ opýtala sa Mária Stašková. Rozhorče-
nie netajil ani ďalší z prítomných občanov. „Ja si 
ešte pamätám niečo z  fyziky, nech mi nikto ne-
hovorí, že korene takéhoto stromu môžu prera-
ziť potrubie,“ povedal a dodal, že zámer vyrúbať 
stromy je „svinstvo“. 
SPP na tieto výčitky neodpovedal, na stretnutie, 
ktoré bolo zvolané ako ústne pojednávanie v rám-
ci správneho konania, zástupca SPP neprišiel. 
Komunikačná manažérka SPP Ivana Zelizňáková 
neskôr uviedla, že to bolo kvôli chorobe zodpo-
vedného pracovníka. Stretnutie so zástupcami 
SPP sa napokon uskutočnilo vo štvrtok 19. sep-
tembra. Občania spolu so zástupcami komisie 
životného prostredia MÚ a  starostom Petrom 
Šramkom zopakovali svoj jasný postoj. „Kým nám 
nepreukážete oprávnenosť výrubu, náš súhlas ne-
dostanete,“ zdôraznil starosta. SPP chce preto aj 
spolu s občanmi ešte raz preskúmať situáciu a ur-
čiť miesta, kde je výrub potrebný.  me

ZŠ a MŠ Montessori oslavuje 
jubileum v nových priestoroch                                                       

Súkromná základná škola s  materskou školou 
Marie Montessori v  Lamači oslavuje 20. výročie 
svojho založenia. Oslávila ho veľkolepo - presťa-
hovaním sa do budovy „starej lamačskej školy 
z  roku 1960“ na Borinskej ulici 23. Budovu od 
podlahy až po strechu toto leto zrekonštruova-
li a  prestavali pre potreby modernej súkromnej 
školy. Deti i rodičov v prvý školský deň čakali no-
vučičké okná, podlahy, steny, zariadenie, sanita, 
strecha. 
V tomto školskom roku navštevuje školu 140 detí. 
Okrem tried majú deti možnosť využívať umelec-
ký ateliér, dve zvukové miestnosti na hudobnú 
výchovu, žiacku kuchyňu na vyučovanie varenia, 
dielňu na majstrovanie, klubovňu pre staršie deti, 
dve jedálne a telocvičňu. K areálu budovy patria 
i dve veľké záhrady a dve predzáhradky, ktoré ča-
kajú na svoje dokončenie. 
Súkromná ZŠ s MŠ M. Montessori už niekoľko ro-
kov ponúka i ďalšie vzdelávanie pre rodičov, od-
bornú i laickú verejnosť z Bratislavy a okolia. Viac 
info na www.montessori.sk .

Elena Černá

Pán riaditeľ, ak to zoberieme vo všeobecnosti, 
je podľa vás  nesystémová výstavba DK v súla-
de s energetickou politikou štátu? 
Nesystémová výstavba nie je v súlade s energetic-
kou politikou štátu. Pre objektívnosť je ale nutné 
uviesť, že v určitých špecifických prípadoch aj ona 
pripúšťa decentralizáciu, t.j. výstavbu domových 
kotolní. Výstavba domovej kotolne v objekte by-
tového domu Bakošova 42-44 však nie je v súlade 
ani s energetickou koncepciou MČ Lamač. 

Je pravdou, že je možné ušetriť toľko finanč-
ných prostriedkov, aby výstavba DK bola pre 
ľudí výhodná? 
Ak budovateľ DK započíta do nákladov na vý-
stavbu a  prevádzku DK všetky položky, je vý-
stavba vo väčšine prípadov pre ľudí nevýhodná. 
Sú prípady, kedy náklady z DK sú síce nižšie ako 
z CTZ, ale z pohľadu návratnosti investície to nie 
je dostačujúce. Musím ale zdôrazniť jeden pod-
statný fakt. Aj keby sa tým, čo sa odpojili od CZT 
podarilo celkovo znížiť svoje náklady, zvýšili by 
sa takmer určite náklady tým, ktorí zostali pri do-
dávke od CTZ. Dopad výstavby by bol z celkové-
ho pohľadu teda aj tak negatívny.

Vráťme sa ešte ku konkrétnemu príkladu z Ba-
košovej. Prečo sa údajne výhodná ponuka fir-
my, ktorá chcela vybudovať DK, v nákladových 
položkách tak veľmi odlišovala s  vašou analý-
zou a prepočtom?
Z jednoduchého dôvodu. My v nákladoch zapo-

čítavame okrem iných aj náklady na investíciu do 
kotolne.

Prečo?
Splatením úveru alebo zafinancovaním z  fondu 
opráv sa platenie nekončí. Po dobe životnosti DK 
je potrebné znovu zariadenie obnoviť. Na to je po-
trebný balík peňazí, ktorý to umožní, t.j. obyvatelia 
domu musia šetriť na obnovu DK vo fonde opráv 
alebo v  inom fonde. Naproti tomu cena za kWh 
tepla od prevádzkovateľa CTZ zahŕňa už všetky 
tieto náklady súvisiace s  dodávkou tepla, ako sú 
plyn, elektrina, voda, odpisy, revízie, údržba, opra-
vy, 24-hodinový servis 365 dní v roku, atď. 

Ako je to s dopadom na životné prostredie? 
Nové DK sú vo väčšine prípadov taktiež kvalit-
nými zariadeniami. Ale aj tak sa stávajú zdrojom 
znečistenia. Ak by sa teda napríklad zrealizovala 
výstavba DK na Bakošovej ulici, v  danej lokali-
te nebude jeden zdroj znečistenia ale dva, DK 
i  ostávajú CTZ pre ostatných odberateľov. Mô-
žem takisto povedať, že na základe nášho overo-
vania hospodárnosti, CTZ v Lamači zabezpečuje 
energetickú efektívnosť a  zníženie dopadu na 
životné prostredie. 

Keď sme už pritom, musíme popri ekonomic-
kom pohľade a  dopade na životné prostredie 
spomenúť aj otázku bezpečnosti. Je vôbec bez-
pečné mať vo vlastnom objekte DK? 
Zemný plyn je komfortné, relatívne čisté palivo. Vo 

svojej podstate však veľmi nebezpečné z dôvodu 
výbušnosti. Preto je potrebné pri jeho spaľovaní 
dodržiavať prísne bezpečnostné predpisy, s ktorý-
mi súvisia revízie a normy, ktoré predstavujú tiež 
náklady na prevádzku DK. Navyše, pôvodná pane-
lová stavba nebola projektovaná na umiestnenie 
plynovej kotolne, z dôvodu bezpečnosti je potreb-
né uvažovať aj nad spevnením stien. 

Ak zostaneme pritom, že o  DK uvažujú ľudia 
preto, aby znížili náklady za teplo... Aké by mali 
byť prvé kroky pri investovaní do úsporných 
opatrení, aby z týchto investícií profitovali na-
ozaj v prvom rade sami používatelia? 
Najskôr by si mali nechať spracovať nezávislý 
energetický audit, ktorý navrhne optimálnu po-
stupnosť krokov pri realizácii úsporných opat-
rení. Na každé navrhnuté úsporné opatrenie si 
treba v prípade dodávateľa urobiť prieskum trhu 
a vybrať si optimálne riešenie, kombinujúce kva-
litu s dobrou cenou.  me

Samostatné domové kotolne? Dobre si to prepočítajte!                                                                                                                                                    

V nadväznosti na článok „Budovanie samostatných domových kotolní nie je užitočné“ v septembrovom čísle Lamačana, dostala redakcia stanovisko Miro-
slava Foltána, zástupcu vlastníkov bytov z Bakošovej 42-44. Práve na konkrétnom prípade z tohto bytového domu sa rozoberala problematika budovania 
samostatných domových kotolní (DK). Miroslav Foltán redakciu informoval, že pre výstavbu samostatnej DK sa vlastníci rozhodli na základe výsledku hla-
sovania o tejto možnosti. Foltán zdôraznil, že ich k tejto iniciatíve viedla dlhodobá snaha optimalizovať v bytovom dome náklady za teplo. „Toto je hlavný 
dôvod, prečo sme sa začali zaoberať inou možnosťou dodávky tepla, než je dodávka prostredníctvom centrálneho tepelného zdroja,“ napísal Foltán. Ako 
dodal, vlastníci sa preto rozhodli osloviť firmu pracujúcu v oblasti DK, na ktorú dostali dobré referencie.

Tejto téme sme sa preto rozhodli venovať ešte raz a o výstavbe samostatných domových kotolní sme sa vo všeobecnej rovine, i v kontexte prípadu z Bakošovej, rozprávali 
s Ing. Miroslavom Žilinským, riaditeľom regionálnej pobočky Slovenskej inovačnej a energetickej agentúry (SIEA) Trenčín, ktorá poskytuje poradenstvo v oblasti energe-
tiky pre región západného Slovenska. O konzultáciu ju teda môžu požiadať tiež inštitúcie a fyzické osoby z Bratislavy, teda aj z Lamača.

Pozvánka

Rodinné centrum Obláčik pozýva obyvateľov 
MČ Lamač osláviť Medzinárodný (týž)deň ma-
terských centier. Akcia sa uskutoční 12.októbra
10.00 hod. Veľká lamačská šarkaniáda (ihris-
ko pri telocvični ZŠ v Lamači)
15.30 hod. Kocúr v  čižmách (bábkové di-
vadlo, Kino Lamač) vstupné dobrovoľné
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Vyše tridsať ro-
kov žil medzi 
n a m i ,  c h o d i l 
a  prechádzal sa 
po lamačských 
uliciach a  okoli-
tej prírode. Tešilo 
ho, ako v posled-
ných rokoch náš 
L a m a č  o p e k -
nieva, radoval 
sa z  pohľadu na 
vynovené detské 
ihriská plné detí, 
z  intímnej atmo-
sféry na našom, 

hoci aj chátrajúcom námestí. V  posledných rokoch, keď sa stal známym 
vďaka vystúpeniam na televíznej obrazovke, často ho zdravili, niekedy sa 
mu i jednou - dvoma vetičkami prihovorili ľudia, ktorých oslovil jeho článok 
v  novinách, či vyjadrenia pre rozhlas a  televíziu, neraz nahratých priamo 
pod lamačskými stromami.

Do kratučkej spo-
mienky sa dajú vtes-
nať iba záblesky jeho 
neobyčajne bohaté-
ho života. Narodil sa 
v  roku 1944 v  Čier-
nom Balogu, vyrastal 
v  Banskej Bystrici, 
históriu a filozofiu vy-
študoval na Filozofic-
kej fakulte Univerzity 
Komenského. Už ako 
študent prispieval do 
Kultúrneho života a bol členom redakcie vysokoškolského časopisu Echo, 
z ktorého bolo pred augustom 1968 cítiť najviac slobody. 
Po ukončení štúdia sa stal asistentom na Katedre filozofie, z ktorej ho v roku 
1970 v rámci normalizácie vyhodili pre nesúhlas s okupáciou  a jeho anga-
žovanie sa v demokratizačnom procese. Mal zákaz publikovať a na takmer 
dvadsať rokov bol odstavený z verejného života. Pracoval  ako úradník v Slo-
venskej literárnej agentúre. Neodmlčal sa však. Pripravoval materiály pre 
diskusný klub v neoficiálnych štruktúrach. V  júni 1989 začal pracovať ako 
redaktor v mesačníku Slovenské pohľady, v ktorom už vládla perestrojková 
atmosféra. 
V novembri 1989 sa angažoval v hnutí Verejnosť proti násiliu a po prvých 
slobodných voľbách v  roku 1990 sa za toto hnutie stal na dva roky pod-
predsedom Slovenskej národnej rady vedenej Františkom Mikloškom. Spo-
ločne stáli aj pri zrode ospravedlnenia za židovské a nemecké deportácie. 
„Mal som ho veľmi rád, pretože som sa s ním mohol otvorene a pokojne 
rozprávať o všetkom. On ako historik a vzdelanec mal obrovský rozhľad. Mal 
rád Slovensko, ale nebál sa ironizovať jeho neduhy a národné vlastnosti. Bol 
Slovák a zároveň Európan,“ hovorí František Mikloško. 
Vo februári 1992 odmietol zahlasovať za tzv. mílovské dohody, čím sa ne-
priamo pričinil o  vznik samostatnej Slovenskej republiky. Rozhodol jeden 
hlas. Jeho súputník Martin Bútora dnes hodnotí toto jeho rozhodnutie takto: 
„Bol politikom, ktorý – vtedy v spore s viacerými svojimi priateľmi – výrazne 
ovplyvnil rozdelenie federácie. Milan Zemko bol na jednej strane nemilosrd-
ným kritikom slovenskej provinciálnosti, mentality „poddanského národa“, 
slabosti a skorumpovanosti slovenskej inteligencie – no zároveň bol sloven-
ským patriotom, vnímavým voči nerovnoprávnemu postaveniu Slovenska 
a presvedčeným o tom, že ak sa má Slovensko osvedčiť ako solídna demokra-
tická krajina, musí za seba prevziať plnú zodpovednosť v samostatnom štáte.“ 

Po dobrovoľnom od-
chode z politiky a pô-
sobení v  Kancelárii 
prezidenta Michala 
Kováča sa stal vedec-
kým pracovníkom 
v  Historickom ústave 
Slovenskej akadémie 
vied. Venoval sa najmä problematike Slovenska v medzivojnovom Česko-
slovensku, problematike politického vývinu na Slovensku po roku 1989 
a otázkami politického vývinu v strednej Európe v 20. storočí. Doma i v za-
hraničí publikoval vyše 70 štúdií, vyše 130 článkov a  okolo 180 recenzií 
a glos, bol spolueditorom a spoluautorom viacerých historických kníh. „Bol 
váženým a aktívnym účastníkom na historických podujatiach a jeho názor 
každý rešpektoval. Keďže bol vášnivým diskutérom a  brilantným polemi-
kom, už samotný rozhovor s ním bol intelektuálny zážitok. Aj médiá ho radi 
oslovovali ako mienkotvorného historika a kritického intelektuála,“ hovorí 
Slavomír Michálek, riaditeľ Historického ústavu. 
Osobnosť Milana Zemka ako vedca i človeka vyzdvihuje aj  profesor MUDr. 
Peter Kukumberg, ktorého s historikom spájal dlhoročný priateľský vzťah. 
„Asi tri roky sme spolupracovali na výrobe rozhlasovej relácie rádia De-
vín „Genius tempori“. Pán Zemko bol skromný, ale oduševnený človek so 
schopnosťou okamžite reagovať na akúkoľvek tému „človečiny“. Vedel pre-
kárať, vždy vecne argumentovať, mal vtip a nadhľad a jeho jemná irónia nik-

dy nemala osteň nadra-
denosti, výsmechu, skôr 
zľahčovala napätie. Mal 
som zavše pocit, že cez 
svoju prizmu chápania 
a znalostí dejín, objímal 
všetkých statočných 

ľudí a vystríhal ich 
pred dotieravým 
„zlom“ v  akejkoľ-
vek podobe a  na 
akejkoľvek úrovni.“ 
Profesora Kukum-
berga spojilo s Mi-
lanom Zemkom aj 
nedávne ocenenie 
od lamačskej samosprávy na Rozálskych hodoch. Starosta Lamača Peter 
Šramko hovorí: „Hlboko sa ma dotkla správa o tom, že nás navždy opustil 
vzácny človek, ktorého som osobne dobre poznal. Neskutočne skromný, 
úprimný človek, s ktorým stretnúť sa kdekoľvek bola radosť, lebo múdrosť 
a solídnosť jeho prejavu boli obohatením pre každého, kto sa s ním rozprá-
val. Práve preto som skutočne rád, že sa nám podarilo vyznamenať tohto 
dobrého človeka vyznamenaním Osobnosť Lamača. Jeho slová, ktoré mi 
na pódiu pri preberaní ocenenia povedal, ´pán starosta, veď ja som si toto 
ocenenie ani nezaslúžil,´ len potvrdili, že tento skromný veľký človek môže 
byť vzorom pre mnohých Lamačanov.“ 
PhDr. Milan Zemko CSc., skonal 13. septembra v  Univerzitnej nemocnici 
v Bratislave. Posledná rozlúčka s ním sa uskutočnila v sobotu 21. septembra.
Česť jeho pamiatke!

Za úpravu a doplnenie textu redakcia ďakuje Tamare a Elene Zemkovej 

V piatok trinásteho...
V piatok trinásteho septembra si vzal dovolenku a chystal sa s manželkou na huby do prekrásnych borovicových lesov na Záhorí. Namiesto rannej 
prechádzky po jesennej prírode sa však nečakane vybral na púť tam, odkiaľ niet návratu.
Historik, politik a publicista,
Slovák a Európan,
Lamačan
PhDr. Milan Zemko, CSc.

Milan Zemko s manželkou Tamarou, dcérou 
Elenou a synom Borisom.

Osobnosti Lamača – Milan Zemko a Peter 
Kukumberg
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Deti skúmali záhadu v Zoopotámii                                                                        

Predposlednú 
septembro-
vú nedeľu 
zabavilo deti 
v  kine Lamač 
Divadlo Hap-
py Oľgy Hoff-
manovej. Jej 
hra Záhada 
v  Zoopotámii 
deťom ukáza-
la, aké dôleži-
té je pozerať 
sa na svet srd-

com, keďže tie naozaj podstatné veci sú očiam neviditeľné. Predsedníčka kul-
túrnej komisie MiZ Bratislava-Lamač Marta Janyšková ešte pred predstavením 
ocenila Dorotku Orságovú a Klárku Šlárkovú za kresby, ktoré nakreslili na zákla-
de predchádzajúceho divadielka pre deti. Po predstavení zasa dostalo odmenu 
päť detí, na ktorých sa šťastie usmialo v tombole.  me 

Športovci-seniori si zmerali sily na 
Celoslovenských športových hrách                                                                  

V Liptovskom Mikuláši sa 19. - 21. 8. uskutočnil už 16. ročník Celoslovenských 
športových hier a turistiky seniorov. Podujatie organizovala Jednota dôchod-
cov Slovenska. Seniorov z okresu Bratislava IV reprezentovali Anton Kvasnička 
a Ferdinand Milošovič. V jednotlivých športových disciplínach hier štartovalo 
v troch vekových kategóriách 87 seniorov, ktorí reprezentovali 18 klubov. 
Muži i  ženy súťažili v  atletike, streľbe, v  stolnom tenise a  šachu. A  dobre si 
v nich viedli aj naši reprezentanti. Gratulácia patrí najmä 4. miestu, ktoré Anton 
Kvasnička dosiahol v streľbe zo vzduchovky. 

Terézia Kvasničková 

Vďaka vám !                                                                                                                          

Celý tento rok sa nesie oslavou 1150. výročia príchodu svätých Cyrila a Me-
toda na naše územie. Každá malá dedinka, mestečko či mesto na Slovensku 
si určitým spôsobom pripomenulo túto významnú udalosť. Aj naša mestská 
časť ju oslávila, a to hneď trikrát. 
V júli sme postavili nad Lamačom na kopci Na háji drevený 10 metrov vyso-
ký dvojkríž, ktorý nám nielen že bude pripomínať túto slávnostnú udalosť, ale 
bude aj miestom pre spoločné stretnutia. Vyrezával ho Pavol Krkoška, ktorý už 
niekoľko desaťročí žije u nás v Lamači. Posvätenie a slávnostné odhalenie kríža 
bolo 3. júla. V tom istom týždni bola otvorená v objekte tlačiarne Komprint vý-
stava „Sochy v Lamači“, ktorú zorganizoval lamačský drevorezbár Matej Smrek 
v spolupráci s Miestnym úradom. 
Na nej daroval Lamaču a všetkým jeho obyvateľom jedinečný exponát z výsta-
vy - tri metre vysokú sochu sv. Cyrila a Metoda. Táto bola slávnostne odhalená 
počas Rozálskych hodov a nachádza sa v parčíku na Malokarpatskom námestí 
vedľa Miestneho úradu. Má tu dôstojné miesto. Autorom je známy drevorez-
bár tvorca betlehemov Dušan Šarkan. 
V Lamači boli vždy ľudia, ktorí si vedeli uctiť históriu a umenie, čoho sved-
kom sú aj sólové sochy sv. Cyrila a  Metoda umiestnené v  roku 2005 po 
oboch stranách pri hlavnom vchode do kostola sv. Margity. Ich autorom je 
Lamačan, akad. sochár Michal Zdravecký. 
Na záver vyslovujem poďakovanie všetkým tým, ktorí ma podporili v nápa-
de vytvoriť a zrealizovať cyrilometodský dvojkríž Na háji. Moja myšlienka by 
nebola zrealizovaná nebyť mnohých z vás, ktorí ma od začiatku podporova-
li morálne, ale aj neskôr svojou prácou bez nároku na honorár. A výsledok 
nám môžu mnohí len závidieť! 
Ďakujem  Marta Janyšková 

Úryvok z básne, ktorú pri tejto príležitosti zložil prof. Jozef Halgoš 

Cyril a Metod - otcovia naši svätí 
pamäť na vás sa u nás nikdy neminie! 

Mená vaše nech ešte dlho nosia naše deti. 
Príhovorom vaším nech večný pokoj na náš národ spočinie. 

Otcovia naši chráňte i ďalej deti nášho národa,
tak tvrdo stáročiami, vojnami i biedou skúšaný. 

Nech zavládne u nás tak prepotrebnej lásky pohoda, 
nech nás žiadny úder ľudskej zloby a nenávisti neraní. 

Od októbra bude Športová hala 
Bariny opäť patriť Lamačanom                                                                           
    
Hala bude slúžiť pre rôznorodé športové aktivity - ako napríklad stolný tenis, 
bedminton či posilňovacie a aeróbne cvičenia a iné. Na to, aby sme ju mohli 
sprístupniť pre verejnosť, je potrebné v  súčinnosti s  MÚ Lamač dokončiť 
technickú dokumentáciu. Otváracie hodiny aj rozvrh aktivít a čas určený pre 
verejnosť ako benefit vám čoskoro oznámime. Na otázky súvisiace s vyu-
žívaním haly sme pripravení odpovedať na adrese hala.lamac@gmail.com.

OZ Paint Education – nový prevádzkovateľ ŠH 

Čas nepolámal kolesá nášho života                                                              

V piatok 13. septembra sa po 50 rokoch stretli moji bývalí žiaci zo základnej 
školy na Borinskej ulici. Piati z 33-členného kolektívu už žiaľ nie sú medzi nami. 
Jožko Fabiánek, Stanko Šindler, Marienka Bruteničová, Lacko Marko a Lidka 
Fratričová však ostali v našich spomienkach. Na stretnutí boli okrem mňa ako 
triednej učiteľky aj ďalší učitelia: Kveta Bačová, Bohuš Kúdelka, Kristína Tesá-
rová/Kyselová/, Eva Drábeková /Poláková/, ktorí boli vďační, že sa mohli po 
toľkých rokoch stretnúť so svojimi žiakmi. V úvode sa za všetkých spolužiakov 
prihovorila Helenka Hirlenderová, ktorá ocenila prácu nás učiteľov a popriala 
nám veľa ďalších rokov, pevné zdravie, veľa lásky, spokojnosť, šťastný život bez 
starostí a vždy dobrú náladu. 
Koľko krásnych spomienok a zážitkov prebehlo mysľami týchto mojich do-
spelých detí, dnes už dôchodcov. Svoje úspechy a bôle si navzájom povedali. 
Bolo to nesmierne dojímavé, keď som ich počúvala a v pamäti sa mi vynárali 
ako šantivé, veselé deti. Na stretnutí si zaspomínali aj na básne , národovcov 
a ja som mala radosť z toho, že svoju slovenskú hrdosť majú stále v srdci.  
Kytice, slzy, vďačnosť, milé pohostenie - to pripravili tí, ktorí nezabúdajú na 
svojich učiteľov, ale i  na dobré medziľudské vzťahy zo školy. Za všetkých 
mojich kolegov im z celého srdca ďakujem. 

Kveta Slyšková,  triedna uč. IX.A 
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Naši jubilanti sa opäť stretli                         

Ani tentoraz sme nezabudli na našich seniorov-
-jubilantov. Do Spoločenského centra Lamač sme 
v utorok 24. septembra pozvali tých, ktorí sa na-
rodili v mesiacoch júl až september a oslávili 75, 

80 a 85 rokov. Pozvaní boli samozrejme aj všetci 
tí, ktorí v spomínaných mesiacoch dosiahli vyšší 
vek ako 85 rokov. Po príhovoroch pána starostu, 
predsedníčky sociálnej komisie a prítomných po-
slancov nasledovala úprimná gratulácia, obdaro-
vanie malým darčekom a kvetinkou a samozrej-
me prípitok  „na zdravie!“ 
Naši jubilanti boli  ťažko skúšanou generáciou, kto-
rá sa však vie tešiť zo všetkého, čo im život nadelil. 
Na pamiatku si niektorí urobili aj spoločné foto. 
Všetkým 46 oslávencom, aj tým, ktorí medzi nás 
nemohli prísť, by som chcela aj za ostatných lamač-
ských zastupiteľov ešte raz popriať hlavne pevné 
zdravie a radosť v kruhu svojich najbližších. 

 Anna Marková 
Predsedníčka komisie MiZ pre veci sociálne, 

zdravotné a bytové

Z policajných štatistík 
za mesiac júl-september                                 

8.8. polícia prijala oznámenie o vlámaní sa do re-
konštruovaného neobývaného rodinného domu 
na Hodonínskej ulici. Neznámy páchateľ tu odcu-
dzil inštalačné káble a  predlžovačky. Majiteľovi 
vznikla krádežou a  poškodením dverí celková 
škoda 2690 €.
Polícia zaznamenala v auguste aj krádež vecí z piv-
nice bytového domu na Bakošovej ulici. Medzi 5.8. 
a  6.8. tu neznámy páchateľ ukradol z  pivničnej 
kobky majiteľovi športové náradie v cene 900 eur.
23. 9. v  noci našli v  jazierku pri OC Tesco-Lamač 
mŕtveho muža. Privolaný lekár skonštatoval ako 
predbežnú príčinu smrti utopenie. 
V priebehu júla až septembra zaznamenala polícia 
na území Lamača až päť prípadov krádeže osob-
ných vecí z  motorových vozidiel. V  troch prípa-
doch sa skutok stal na parkovisku čerpacej stanice 
na Lamačskej ceste. Predmetom krádeží bola elek-
tronika, ale aj osobné doklady a  bankové karty. 
Škoda, ktorú páchatelia majiteľom vecí spôsobili, 
sa pohybovala od 200 až do 1800 eur .
Polícia aj s prihliadnutím na tieto prípady upo-
zorňuje občanov, aby svoje veci mali vždy pod 
dohľadom a svoj majetok za každých okolností 
(v  aute, bytovom dome, pri nákupoch) maxi-
málne zabezpečili pred krádežou.
Polícia takisto varuje starších občanov pred 
pokusmi podvodníkov nalákať seniorov na prí-
spevok, ktorý má ísť na dobročinné účely, napr. 
na pomoc chorým rodinným príslušníkom. 

npor. Martina Kočišová
OR PZ Bratislava IV

V septembri sa v Lamači narodili:                      
2.9. Ema Hívešová
3.9.  Branko Slezák
9.9 Simona Géci
11.9.  Tomáš Suja
11.9. Jana Kopačková
Okrem novorodencov, uvedených v  septembro-
vom čísle sa v mesiaci august narodili aj
14.8.  Štefan Riegler
28.8.  Šimon Petrík

Všetkým jubilantom blahoželáme!

Jubilanti                                                                           
 Bitušíková Anna 91
 Kralovičová Amália 91
 Lipovská Judita 91
 Maršovský Vendelín 90
 Matej Ladislav 90
 Valent Rudolf 90
 Gabrišová Alžbeta 89
 Lenoráková Helena 89
 Maťašeje Helena 89
 Paučulová Anna 89
 Sudovská Valéria 89
 Bezáková Mária 87
 Brunclík Jozef 87
 Černá Alžbeta 87
 Klamárová Magdaléna 86
 Kralovič Ignác 86
 Kralovičová Alžbeta 86
 Regáliová Gabriela 80
 Rosenberger Ľubomír 75
 Tumová Marta 75

Byty
Villinki
Karlova Ves

Tarjanne
Dúbravka

Bývanie na fínskej úrovni
0903 200 680, 0903 223 222

Bývajte 
s priateľmi 
a získajte parkovacie 

stojisko za 1€

Všade máte 
na skok 

a parkujete v garáži.
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Program Jednoty dôchodcov  
Slovenska MČ Lamač na október                                              

02.10.2013 14.00 h Veselo, vážne - stretnutie 
v klube, Heyrovského č.2
09.10.2013 13.00 h Odchod od klubu na Hey-
rovského 2, stretnutie v Lodenici
16.10.2013 10.00 h Odchod od klubu na Heyrov-
ského 2, prechádzka Lesom, alebo opekačka 
V prípade zlého počasia zostaneme v klube.
16.10.2013 16.00 h - zasadanie výboru
23.10.2013 14.00 h Stretnutie v klube pri pred-
náške: Princíp prenosu televízneho signálu.
30.10.2013 15.00 h Bratislavská doprava, histó-
ria, súčasnosť. 
Stretnutie v SCL na Malokarpatskom nám. 

  mesačník samosprávy Mestskej časti MÚ BA-Lamač
Adresa redakcie: MÚ Lamač, Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava, tel.: 64 78 00 65. Redakčná rada: Ing. Gabriela Bizoňová (predsedníčka), Mgr. Marta Janyšková, 
Anna Marková, Mgr. Erik Mader, zodpovedný redaktor: Mgr. Erik Mader, plošnú a riadkovú inzerciu preberá: Mária Šimončičová, simoncicova@lamac.sk, Vydáva: 
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a fotografie nevraciame. NEPREDAJNÉ

Pozvánky na OKTÓBER                                                                                         
13.10. - 11 h – Divadielko pre deti – Rytier Ba-
jaja – kino Lamač
18.10. - 17 h – Mesiac úcty k starším – kino La-
mač
19.10. – zájazd seniorov – Maďarsko - Kúpele 
Bük.
prihlasovanie na zájazd od 14. 10. 2013 od 10 h
23.10. – 15 h - Vítanie malých Lamačanov – 
kino Lamač
29.10. – 722. výročie prvej písomnej zmienky 
o Lamači – kino Lamač
Výstava - Lamač voľakedy a dnes – 16 h

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00

Miestna knižnica Lamač pozýva                                                                           
Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

Zasadnutie komisií v októbri                                                                                                                                                                                       

Životného prostredia 10.10 o 16.30 h, Kultúrna 7.10 o 17.00 h, Finančná 14.10. o 17.30 h , Sociálna 8. 10. 
o 17.00 h Stavebná 8.10. o 15.30 h, Školská 10.10 o 17.00 h

•  Ján Polák vodoinštalácie a  údržba, výmeny 
a  opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek  a  pračiek, vŕtanie dier do panelov  
0905/ 627 321

•  Voda, kúrenie, plyn, oprava a  montáž aj cez  
víkend 0905/429 097, 0911/ 429 097 

•  SALÓN AME – KOZMETIKA – Mirka Slapni-
ková, Malokarpatské nám. 8, Bratislava

 – masáž tváre a dekoltu
 – hĺbkové čistenie pleti
 – kompletné ošetrenie pleti
 – relaxačná masáž chrbta
 – indická masáž hlavy

Tel. objednávky: 0949/811  765 len SMS, 
02/45 69 18 99

Inzercia                                                                                                                                                                                                                        

S  radosťou si Vám dovoľujeme oznámiť, že 
naše materské centrum sa zmenilo na Rodin-
né centrum Obláčik. Pre verejnosť bude 
otvorené už 18. 10.
Herne a kurzy začínajúce v októbri 2013
Kurz AJ pre začiatočníkov (dospelých) od 
23.10.
Anglická hernička s Erikou a Paťou od 22.10.
Montesorri hernička s  Erikou a  Andrejkou od 
24.10.
Funny English  od 23.10.
Brušné tance pre mamičky od 21.10 (otvorená 
ukážková hodina o 18.30 hod.)
Prvé hudobné krôčky s Erikou od 23.10.

Program Rodinného centra Obláčik                                                                                                                                       

5.10. JACK ZABIJAK OBROV 18.00 2,50 €
6.10. TALIANSKY KĽÚČ 18.00 2,50 €
12.10. CESTA 18.00 2,50 €
13.10. VĚRA 68 18.00 2,50 €
19.10. ZÁZRAK 18.00 2,50 €

20.10. ČIERNA VDOVA 18.00 2,50 €
26.10. ANNA KARENINA  18.00 2,50 €
27.10. KRÁĽOVSTVO LESNÝCH STRÁŽCOV
 15.30 2,50 €
27.10. VRÁSKY Z LÁSKY  18.00 2,50 €

Program kina na OKTÓBER                                                                                                                                                  

11.10. piatok Pod Zečákom 51
11.10. piatok Zelenohorská 5
11.10. piatok Skerličova/Kunerádska
11.10. piatok Segnáre/Rácova
11.10. piatok Zidiny 3-5
14.10. pondelok Pod Zečákom 85 (slepá)
14.10. pondelok Segnáre (otočka MHD)
14.10. pondelok Zlatohorská (stred)

14.10. pondelok Borinská/Lediny
14.10. pondelok Rajtákova ( pri Rozálskej kaplnke)
16.10. streda Cesta na Klanec 93, 67, 22 ( pri ihrisku)
16.10. streda Cesta na Klanec (križovatka Zhorínska)
16.10. streda Podháj 151
18.10. piatok Stanekova/Havelkova
18.10. piatok Podháj 51
18.10. piatok Vrančovičova (pohostinstvo)
18.10. piatok Vrančovičova (požiarna zbrojnica)

18.10. piatok Cesta na Klanec (Klanec lúka) združe-
nie záhradkárov, p. Dostálová 0905 120 880
21.10. pondelok Na barine (penzión)
21.10. pondelok Na barine 19
21.10. pondelok Heyrovského 13, 6, 10
23.10. streda Bakošova 4, 16, 28, 44
23.10. streda Studenohorská 3 
25.10. piatok Studenohorská 17, 20, 63, 77, 91 

Harmonogram pristavenia 
veľkokapacitných kontajnerov                                                                                                                                                                                                                                                      


